
Reunió de la Comissió de Coordinació del màster en Energies  
Renovables i Sostenibilitat Energètica 
 
 
Dia: 21 de març 2018 
Hora: 10 h 
Lloca: Seminari planta 5 
Assistents:  Bernat Codina (coordinador), Esther Pascual, Albert Casas, Mar Campins, Josep M. 
Chimenos i Cristian Fábrega. 
 
S’excusa: Narcís Homs 
 

1.    Composició de la comissió de coordinació 
  
Les baixes del Dr. M. Villarrubia i la Dra. M. Segarra han estat cobertes pels Drs. N. Homs i 
C. Fábrega, respectivament. Composició actual: 
  

-        Bernat Codina Sánchez (coordinador)- Física Aplicada 
-        Esther Pascual (vicedegana acadèmica) – Física Aplicada 
-        Albert Casas Ponsati - Mineralogia, Petrologia i Geologia Aplicada 
-        Mar Campins i Eritja - Dret Penal, Criminologia i D. Intern. Públic 
-        José Mª Chimenos Ribera - Ciència de Materials i Química Física 
-        Cristian Fábrega Gallego – Enginyeries 
-        Narcís Homs Martí – Química Inorgànica i Orgànica 
-        Núria Massons Solano – Cap de Secretaria 

  
Per ajustar-nos a la normativa caldria designar un estudiant. La Dra. Pascual comenta que, 
en ensenyaments d’un any com el nostre, la presència dels estudiants és poc operativa 
però, tanmateix, i per tal de cenyir-nos al reglament, al començar cada curs es demanarà 
que els estudiants escullin un representant. 
  
Després de tractar el punt 4 de l’ordre del dia, s’acorda també afegir dos representats 
d’UNIBA a la comissió de coordinació del màster. 

 
  
2.    Informació curs 17-18 

Enguany tenim 45 estudiants matriculats, 6 dels quals ja ho eren el curs 16-17. El 60% són 
estrangers, de nacionalitats diverses però amb clar predomini dels llatinoamericans i, 
especialment, equatorians (són el 50% dels estrangers). El Dr. Casas suggereix estendre l’estudi 
de procedència dels estudiants a les anteriors promocions. 

Malgrat que oferim el màster des d’una universitat de perfil científic, la formació prèvia dels 
nostres estudiants és majoritàriament tècnica. El coordinador adverteix d’aquest fet als 
estudiants abans de matricular-se per tal d’evitar malentesos. 

La coordinadora de Materials per a l’energia II ha demanat al coordinador del màster 
explicacions sobre la baixa matriculació en la seva assignatura (només 4 estudiants). El 
coordinador intentarà esbrinar-ne les raons. 



S’informa també que el màster compta amb un becari de suport que es va incorporar el dia 1 
de febrer. 

  

3.    Resultats de l’acreditació 

Vam tenir els resultats a finals de juliol després que s’avaluessin per separat les dues 
modalitats (presencial i no presencial) del màster. La modalitat presencial va passar 
l’acreditació sense problemes tot i que se’ns va demanar que portéssim a terme algunes 
actuacions: 

-        Unificar els complements formatius (CF) de les dues modalitats. En aquest cas 
la modalitat no presencial ha adaptat formalment la seva oferta de CF perquè sigui 
idèntica a la de la modalitat presencial. A la pràctica això és ara irrellevant ja que, 
segons es va acordar en la darrera reunió de la Comissió de Coordinació, com que 
la demanda per cursar el màster és tan alta, els estudiants que no compleixin els 
requisits de formació prèvia ja no són admesos i, per tant, ningú ha de cursar CF. 

 
-        Ajustar l’oferta de places del MERSE a la demanda. Resulta que en la memòria 
de verificació es va definir una oferta de 25 places que cada curs se superen en 
escreix. Això no ho podem canviar però, com que comptem amb un marge de 
tolerància, hem fixat l’oferta a 35 places i es procurarà no superar-la. 

 
-        Publicar els plans docents abans de la matriculació. S’insistirà al professorat, 
com cada any, perquè així ho faci. 

 
-        Formalitzar un pla d’orientació professional. Segons la Dra. Pascual, amb les 
activitats que ja es fan al màster semblaria possible redactar un document per 
cobrir aquest aspecte. Aquí s’obre un debat entre els assistents per tal de posar en 
marxa algun mecanisme que ens permeti tenir dades sobre la inserció laboral dels 
nostres estudiants. Se’ls demanarà explícitament si estan d’acord en ser consultats 
després que finalitzi el seu vincle amb la universitat. 

 
-        Incentivar la participació de l’alumnat en les enquestes en línia. Semblaria 
que hauria de ser la universitat, que té els mitjans per fer-ho, qui arbitrés 
mecanismes perquè les enquestes fossin respostes. De moment el professorat i el 
propi coordinador del màster continuarà recordant als estudiants la necessitat de 
respondre les enquestes. 

  

4.    Informacions de la modalitat no presencial 

Aquesta modalitat no va passar l’acreditació però se li va donar un termini per fer-ho. Les 
qüestions més negatives feien referència a la justificació del professorat, les ràtios 
alumne/professor i la coordinació amb la modalitat presencial. S’hi està treballant des de la 
tardor i s’ha creat l’anomenada Comissió del Programa, formada pel coordinador del màster, 
el coordinador executiu de la modalitat presencial d’UNIBA, dos professors i el director 
acadèmic d’UNIBA que en fan el seguiment. 

A partir de la cinquena promoció han deixat d’haver-hi incidències remarcables en el 
desenvolupament de la modalitat no presencial. La raó fonamental és la inclusió del 
coordinador executiu suara esmentat. Persisteixen, encara, els problemes amb les promocions 



anteriors per la lentitud en l’expedició dels títols, cosa que embruta la imatge del màster i de la 
nostra universitat. Segons les explicacions d’UNIBA, la responsabilitat de la demora és 
compartida amb la UB. La Comissió de Coordinació considera que caldria una reunió amb la 
vicerectora acadèmica, que porta directament les relacions amb UNIBA, per tal de tenir 
informacions sobre el tema de primera mà. 

En relació a la coordinació entre les dues modalitats, que és un aspecte que no es va 
considerar ben resolt durant l’acreditació, els assistents troben adequada l’existència de 
l’anomenada Comissió del Programa per a la modalitat no presencial, creada a la tardor, però 
consideren que UNIBA hauria de tenir representació en la Comissió de Coordinació. 

  

5.    Modificacions en el contingut d’algunes assignatures 

Després de l’aprovació del Reial Decret RD56/2016 sobre auditories energètiques, existeix la 
possibilitat que, afegint petits continguts nous a algunes assignatures del màster, els nostres 
estudiants puguin treballar professionalment com auditors energètics. La Comissió de 
Coordinació troba interessant la proposta i es decideix que, per part de la Dra. Campins, 
s’esbrinarà si hi pot haver algun problema per incorporar aquesta possibilitat, ja que el màster 
no és específicament professionalitzador, i, per part dels Drs. Fábrega i Codina, s’estudiarà 
quins són els continguts que cal afegir i a quines assignatures. La Dra. Pascual proposa canviar 
el nom de l’assignatura on s’incloguin aquests continguts per tal que quedi ben definti el 
moment en el qual el màster habilita per exercir d’auditor energètic. 

  

6.    Admissió estudiants 18-19 

La Comissió de Coordinació torna a delegar al coordinador la tasca d’admissió, que es portarà a 
terme d’acord amb el mateix procediment que els cursos anteriors. Com que els estudiants 
estrangers (que ara constitueixen el 80% dels 33 preinscrits sense incidències) necessiten saber 
amb urgència si han estat admesos per tal de poder realitzar els seus tràmits, es fa ara una 
primera tongada d’admissions i, al juny, es farà una segona. I, a finals de juliol, després de la 
primera matriculació, la tercera si encara quedessin places disponibles. 

El Dr. Chimenos pregunta si aquest procediment limita l’accés dels nostres estudiants de grau. 
El coordinador respon afirmativament, ja que els estudiants de grau són els últims en 
preinscriure’s, però que no veu possible arbitrar mesures per evitar-ho ja que plantejar un 
sistema d’admissió per quotes segons procedència de l'estudiant constituiria probablement 
una irregularitat ja que no està prevista en la memòria de verificació. 

  

7.    Precs i preguntes 

No n’hi ha. 

 
 
Finalitza la reunió a les 11.30 h. 
 


